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Protokół nr 51/05 
z LI Sesji Rady Gminy Raszyn 

w dniu 28 kwietnia 2005 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn, Pan Krzysztof Derda otworzył 
obrady, stwierdził quorum i zaproponował przyjęcie porządku obrad. 

Przed głosowaniem porządku obrad poinformował, że do rady przed sesją 
wpłynęły 2 pisma – od p. Teresy Her z informacją, iż nie będzie mogła 
uczestniczyć w obradach sesji oraz w sprawie uchwał dot. zbycia nieruchomości 
i od p. Barbary Rybkowskiej, która wnosi o nie podejmowanie decyzji w 
sprawie zbycia działki na ul. Kościuszki, ponieważ jest to dawna jej własność. 
Pan K. Derda – proszę czy są uwagi do porządku obrad. 
Pan D. Książek – zgłaszam wniosek formalny o zdjęcie z porządku obrad 
pkt........... . Argumentuję to tym, że zostały one przygotowane bez uzasadnienia. 
Ja nie mam wystarczającej wiedzy, czy te działki należałoby zbyć, czy też nie, 
może dokupić obok inne działki, by powiększyć ten obszar. Wnioskuje o zdjęcie 
z porządku dzisiejszej sesji tych uchwał, przesunięcie na następną sesję ze 
szczegółowym uzasadnieniem wójta. 
Pan J. Hipsz – wnioskuje o zdjęcie pkt 25, ponieważ nie widzę merytorycznego 
uzasadnienia. Myślę, że powinniśmy się zastanowić nad ustalaniem 
wynagrodzenia wójtowi. Były przypadki szastania pieniędzmi gminnymi, 
dlatego wnioskuję o zdjęcie z porządku obrad tego punktu. 
Pan J. Gromek – wnioskuję o zdjęcie pkt 17. 
Pan D. Książek – ja zgłaszałem ten punkt w moim wniosku. 
Pan T. Szwed – uwaga ogólna, ponieważ jest to sesja absolutoryjna dziwi mnie, 
że Pan najważniejszy punkt porządku obrad wprowadził prawie jako ostatni. 
Sesja absolutoryjna powinna odnosić się do jednej uchwały. Wnioskuję o 
usunięcie wszystkich punktów porządku obrad poza uchwałą w sprawie 
absolutorium. 
Pan I. Kwieciński – niema żadnego przepisu, co może być na sesji 
absolutoryjnej a co nie. Mieliśmy doświadczenia, że radni po omówieniu 
ważnych punktów wychodzili. Dlatego ten punkt został wstawiony na końcu. Co 
do działek, było to uzasadniane dokładnie na komisji budżetu. Jest to kwestia 
realizacji uchwały budżetowej, dochodów ok. 1 mln ze sprzedaży mienia. 
Oczywiście możemy się zastanawiać, które działki. Uchwały te tylko 
upoważniają a czy zbycia dokona Wójt, jeszcze nie wiadomo. 
Pan T. Szwed – oczywiście pozostają punkty 3 i 4,  ze względu na obecność p. 
Komendanta i p. Nagiela. 
Pan K. Derda – p. Mecenas, który wniosek jest najdalej idący. 
Pani Mecenas – wniosek p. Szweda. 
Pan K. Derda –  
- głosujemy wniosek p. Szweda o zdjęcie wszystkich punktów poza 2, 3, 4, 24, 
27, 28 i 29.  
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Wniosek poddany pod głosowanie nie został przyjęty głosami – 4 za, 8 przeciw. 
 
- Głosujemy wniosek p. Książka o zdjęcie z porządku obrad pkt. 16, 17, 18, 19, 
20, 22, 23.  
Wniosek nie został przyjęty głosami 5 za, 7 przeciw. 
 
- Głosujemy wniosek p. Hipsza o zdjęcie z porządku obrad pkt 25. 
Wniosek nie został przyjęty głosami 4 za, 7 przeciw, 1 wstrzymujący się. 
 
- Głosujemy wniosek p. Gromka o zdjęcie z porządku obrad pkt 17. 
Wniosek został przyjęty przyjęty głosami 10 za, 2 radnych nie wzięło udziału w 
głosowaniu. 
 
- Głosujemy wniosek p. Goljanka o zdjęcie z porządku obrad w kolejności: 

- pkt 16 – wniosek przyjęty jednogłośnie 12 za. 
- pkt 19 – wniosek nie przyjęty głosami 5 za, 7 przeciw.   
- pkt 23 – wniosek nie przyjęty głosami 5 za, 7 przeciw. 
 

Pan K. Derda – proponuję aby pkt 21 został jeszcze raz przeanalizowany przez 
komisję i zdejmuję go w ramach autopoprawki porządku obrad. 
Przystępujemy do głosowania całego porządku obrad z uwzględnieniem 
przyjętych wniosków tj. zdjęcie z porządku obrad pkt 16, 17 i 21. 
Porządek obrad został przyjęty głosami  8 za, 2 przeciw, 2 radnych nie wzięło 
udziału w głosowaniu. 
Pan M. Chmielewski – pozwolę sobie odczytać swoje stanowisko (w załączeniu 
do protokołu). Podpisałem się, nie będę brał dłużej udziału w tej sesji ponieważ 
uważam, że jest to niepotrzebne. Państwo i tak samo decydujecie. A jeżeli kogoś 
uraziłem tym, że wyje to przeprasza bardzo. Proszę Panią inspektor, aby 
wykreśliła moją osobe z listy obecności, ponieważ nie chcę, aby podatnicy 
łożyli na moje diety niepotrzebnie. 
Pan J. Hipsz – ja podzielam stanowisko p. Chmielewskiego (stanowisko 
załączone do protokołu). 
Pan T. Szwed – p. Chmielewski odczytał oświadczenie, a ponieważ p. Her 
również złożyła proszę je przeczytać. 
Pan K. Derda – wyjaśniam, że pismo zawiera informację o powodach 
nieobecności a również propozycje nie sprzedawania działek. Merytorycznych 
wyjaśnień nie ma. 
 
Ad. 2) 
Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Gminy Raszyn. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie – 10 za. 
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Ad. 3)  
Sprawozdanie Komendanta Policji w Raszynie, Pana Roberta 
Chmielewskiego o  stanie bezpieczeństwa w gminie w 2004 r. 
 
Pan  Nadkomisarz Waldemar Tarnas, Z-ca Komendanta Komisariatu Policji w 
Raszynie przedstawił sprawozdanie z działalności Komisariatu (w załączeniu do 
protokołu. 
 
Ad. 4) 
Sprawozdanie Pana Andrzeja Nagiela z realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi w 2004 r. 
 
 
Pan Andrzej Nagiel przedstawił sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Alkoholizmowi (w załączeniu do protokołu) 
 
Wójt Gminy Pan Piotr Iwicki przekazał Z-cy Komendanta 2 najnowsze 
alkotesty zakupione ze środków p. Nagiela w użytkowanie dla tutejszej policji. 
 
Ad. 5) 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005 r. 
 
Pan A. Zaręba – komisja budżetu pozytywnie zaopiniowała zmiany w budżecie. 
Pan D. Książek – ja generalnie nie mam zastrzeżeń do zmian. Czy tematem 
komisji było omówienie nowego punktu jaki się pojawił w wydatkach 
wieloletnich tj. budowa przedszkola w Dawidach i wydatków w dz. 926 w 
kwocie 28.717 zł. – nie wiem na co ma być przeznaczona ta kwota. 
Pan A. Zaręba – jeśli chodzi o wpisanie budynku przedszkola, tego punktu 
komisja na tym posiedzeniu nie omawiała, natomiast było to omawiane przy 
okazji uchwały o zakupie gruntu pod budowę tego przedszkola. Natomiast  
sprawa kwoty 28.717 zł. była omawiana, ale jeśli jest to problem, to p. Skarbnik 
na pewno wyjaśni. 
Pan D. Książek – sprawa kwoty 28.717 na zakup pozostałych usług w dz. 926 
rozumiem, że Dyrektor GOS przedstawił pisemnie na co przeznaczy owe środki. 
Pociągnę wątek przedszkola i prośba do Wójta, aby ten punkt wycofać, z tego 
względu, że to powinno zostać poddane pod stanowisko komisji. Nie zostały 
przedstawione merytoryczne uzasadnienie, gdzie lepiej budować, w Dawidach a 
może w Ładach. Dzisiaj będziemy debatować o zbyciu tej działki 1700 m2 w 
Ładach. Może tam lepiej budować przedszkole. tam będzie tworzyło się 
centrum, jest szkoła, kościół. Nikt nie przedstawił radzie danych, gdzie lepiej z 
punktu widzenia merytorycznego będzie się opłacało bardziej budować 
przedszkole. Dlatego proszę Wójta o przychylenie się do mojego wniosku, 
znieść ten punkt z planu wieloletniego. 
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Pani Skarbnik – kwota 28 tys. wynika stąd, że wszystkie placówki dostały do 
dyspozycji te pieniądze, które uzyskały ze środków specjalnych. Akurat tak się 
złożyło, że GOS pozyskał środków więcej, a ponieważ nikomu  nie zabierano, 
to  GOS dostał te pieniądze do dyspozycji. §4300 obejmuje zakres zakupu 
wielorakich usług. Środki te zostały przeznaczone na współfinansowanie dużej 
imprezy, która ma się odbyć na początku maja w gminie. 
Pan D. Książek – czyli rozumiem, że nie mamy deklaracji od Dyrektora GOS na 
co wyda te środki. 
Pani Skarbnik – Dyrektor nie musiał przedstawiać dlatego, ze to były jego 
środki i on nimi dysponuje. Gdyby nie zmiana ustawy o finansach publicznych 
środki specjalne funkcjonowały by nadal, to te pieniądze miałby w GOS-ie, nie 
musiałby ich oddawać do gminy. 
Pan D. Książek – zmieniała się ustawa, w tej chwili  to nie są jego środki, tylko 
my decydujemy. Ja się chcę upewnić, jeżeli te środki przeznaczone zostana na 
działalność rekreacyjną jestem za, a jeżeli nie wiadomo, to nie mogę być za. 
Pan Wójt – te środki mogą być wykorzystane jedynie na statutową działalność. 
Z tych pieniędzy będzie finansowana duża impreza, piknik historyczny. 
Natomiast wobec budowy przedszkola w Dawidach podtrzymuję swoje 
stanowisko. Jestem po rozmowach w przedszkolu. Wszyscy w tamtym terenie 
chca aby tam było budowane nowoczesne przedszkole. W związku z szeroko 
zakrojoną akcją odralniania w tamtym terenie nastąpi rozbudowa mieszkaniowa, 
dlatego jest tam przedszkole potrzebne.  
Pan D. Książek – czy została przeprowadzona analiza wydatków bieżących, bo 
to naprawdę ściśle się wiąże. Nie jest dla nikogo tajemnicą, że bardzo wzrosły 
wydatki bieżące. Nie były nigdy  radzie przedstawione analizy uzasadniające 
budowę przedszkola w Dawidach. 
Pan J. Gromek – działka 1700 m w Ładach jest za mała, natomiast w Dawidach 
zostało więcej gruntu dokupione i tam można budować. Zapisanie w planie 
wieloletnim budowy nie oznacza, że to od razu będzie budowane. Odnośnie 
imprezy, w Falentach będzie odtworzona autentyczna bitwa pod Raszynem, 
łączy to się z obchodami rocznicy tej bitwy. 
Pan D. Książek – to jest tak, jak z biblioteką. Pojawiła się pozycja, wtedy nie 
mieliśmy pełnej świadomości. A potem jest i mówiło się, to przecież państwo 
radni zadecydowali, że taka pozycja się pojawi i p. Wójt powie, że nie może 
marnotrawić pieniędzy. Jeżeli my na samym początku merytorycznie nie 
wypowiemy się, bo nie wiem co to ma być, czy tam rzeczywiście jest najlepsze 
miejsce, to klamka zapadnie i będzie jeden argument, państwo radni 
dokonaliście decyzji. I co? Mamy te pieniądze wyrzucić w błoto? Ja chcę 
uniknąć tych błędó, które popełniliśmy już w tej kadencji.  
Pan I. Kwieciński – to są argumenty dotyczące absolutorium. Ta rada jest 
rozdyskutowana, oczekuje stanowisk, dyskusji. Natomiast na komisjach, gdzie 
jest czas na to, tego się nie robi. Dlatego ktoś musi te decyzje podejmować i to 
czyni. Ja rozumiem Panie Darku, ja słyszę, od dwóch lat, by Pan tylko 
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dyskutował i rozmawiał, a tu trzeba ciężko pracować. Dlatego zapraszam Pana 
na komisje, na których odbywa się dyskusja, która doprowadza do 
wypracowania stanowisk, które potem są realizowane. Ja rozumiem tu jest 
forum i można wypowiedzieć swoje poglądy. Ale prosiłbym aby wypracowując 
stanowisko, uczestniczyć w pracach rady i podejmować decyzje na forum rady, 
bo w chwili obecnej do niczego to nie doprowadza. 
Pan D. Książek – Pan doskonale wie, że nie jestem w tych komisjach i nie 
muszę być. Gremium, które decyduje to jest rada na sesjach. Jak my mamy 
podejmować decyzje, jeżeli nie otrzymujemy podstawowych materiałów. Jeżeli 
ja bym otrzymał materiał tydzień przed sesja, to bym mógł się ustosunkować. 
To Pan jako kierujący urzędem ma możliwości, ma Pan pracowników, żeby tem 
materiały przygotować i to jest podstawa, konieczność, żeby te materiały radni 
dostawali. Żeby przed głosowaniem zapoznali się i w momencie głosowania 
mieli pełną świadomość co jest najlepsze dla tej gminy, a nie po fakcie 
stwierdza stare przysłowie „Mądry Polak po szkodzie”. 
Pan K. Derda – chciałem przypomnieć, że sprawa tych działek była przeze mnie 
3x zdejmowana i p. Wójt naciskał mnie, żebym to jednak przeprowadził. 
Komisja to omawiała 2x i na komisjach można było podjąć decyzję. 
Pan D. Książek – ale decyzje podejmuje się na sesjach. Nic nie stoi na 
przeszkodzie, żeby dokupić działkę do tej w Ładach. 
Pani K. Nowak – nie wiem dlaczego p. Wójt chce tą działkę na Ładach 
sprzedać. Tyle lat było przedszkole w Dawidach, dlaczego teraz nie może być w 
Ładach, tam też jest dobry dojazd. Tak samo mieszkańcy chcieliby przedszkola 
w Ładach. Jest szkoła, jest kościół, dlaczego ma nie być przedszkola. 
Pan Z. Molak – jestem z tamtego terenu i znam lokalizację tej działki. Będzie 
potrzebne przedszkole w Dawidach i za niedługo też na Ładach. Ta działka jest 
nieduża, przedszkole powinno być usytuowane w miejscu odsuniętym od 
ruchliwej trasy. Uważam, że nawet jakby na tej działce powstało przedszkole to 
byłoby jakimś zagrożeniem dla dzieci. Ale to jest moje zdanie. W naszych 
terenach jest dużo tanich działek i w lepszym terenie niż ta działka na Ładach. 
Pan D. Książek – ale tam ma być autostrada. 
Pan A. Zaręba – my tutaj nie dyskutujemy gdzie budować przedszkole w 
Ładach, tylko żeby nie budować w Dawidach. To jest typowa polska 
mentalność. My nie wybudujemy w Dawidach to będzie dobrze. Co do pracy 
rady, to uwagi p. Książka są troszeczkę nie na miejscu. Przez dwa lata Pan miał 
duży wpływ na pracę rady, trochę jestem zdziwiony. Czasami wydaje mi się, że 
Pan jakby nie ma orientacji na to, co się dzieje w tej radzie. 
Pan J. Gromek – czy p. Książek jest usatysfakcjonowany uzasadnieniem. Można 
różnie mówić, a teren naszej gminy mamy bardzo duży. 
Pan D. Książek – nie, bo nie ma merytorycznego uzasadnienia, dlaczego tu, a 
nie tu. Trzeba brać pod uwagę, że gmina ma bardzo duże wydatki bieżące. Nie 
twórzmy dodatkowego „ogona”, gdzie te wydatki bieżące będą większe. to co 
powiedział radny Molak, rozdrabnianie i tu i tu przedszkole, będzie pociągało za 
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sobą, że te wydatki bieżące będą większe. My jako gmina mamy obowiązek 
stworzyć najlepsze warunki jakie możemy, ale też jako radni musimy patrzeć i 
p. Wójt w szczególności, żeby te wydatki bieżące były mniejsze. Jeżeli wydatki 
bieżące będą mniejsze to wydatki na inwestycje większe. 
Pan J. Gromek – jak Pan się zapozna z planem przestrzennym, którym są objęte 
Dawidy, Łady, to przyzna rację, że tam będą 3 przedszkola potrzebne za 20 lat. 
Pan I. Kwieciński – w chwili obecnej są jakieś polemiki między radnymi, 
podzielam zdanie p. Zaręby, że robimy, co zrobić, żeby nic nie zrobić. Ale taka 
jest rola opozycji. Ja rozumiem p. Książka, który robi wszystko, żeby 
storpedować wszystko. Taka jest jego rola. Dlatego prosiłbym, aby przejść do 
konkretnego działania. 
Pan D. Książek – Panie Przewodniczący, ja bardzo Pana proszę, żeby Pan 
temperował Pana Zastępcę Wójta, bo to akurat nie jest miejsce, żeby on 
wypowiadał się. To było nie na miejscu. 
Pan Wójt – ja myślę, że p. Bury potwierdzi, że w tym miejscu jest potrzebne 
przedszkole, jest tradycja, że na tym miejscu było przedszkole i będzie.  
Pan M. Bury – p. Książek mówił, że tam w tym miejscu ma iść autostrada. 
Autostrada ma iść 1 km od tego miejsca. 
Pan D. Książek – to nie prawda, że ja torpeduję. Nie rozpoczęliśmy jeszcze 
budowy w Dawidach, to tak samo jak w Ładach. 
Pan T. Szwed – chodzi mi o sprawę techniczną. Zgłaszałem na komisji 
niezgodność w sumach w planie wieloletnim i w zał. nr 3 – modernizacja szkoły 
w Raszynie. Czy to jest uwzględnione jako autopoprawka? 
Pan K. Derda – to zostało poprawione. 
Przystępujemy do głosowania. Uchwała po odczytaniu została poddana pod 
głosowanie i przyjęta głosami 8 za, 1 wstrzymujący się. 
 
Ad. 6)  
Uchwała w sprawie udzielenia upoważnienia do zaciągania zobowiązań 
finansowych dot. utrzymania i czystości na terenie Gminy Raszyn na okres 
przekraczający rok budżetowy. 
 
Pan A. Zaręba – komisja budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Pan K. Derda – wobec braku pytań zaproponował głosowanie. 
Uchwała po odczytaniu poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie 
– 10 za. 
 
Ad. 7)  
Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej projektu planu 
aglomeracji.  
Pan K. Derda – wobec braku pytań zaproponował głosowanie. 
Uchwała po odczytaniu poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie 
– 10 za. 
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Ad. 8)  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul.Orzechowej 34, opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 174 w obrębie Rybie o pow. 4m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Orzechowej 34. 
 
 
Pan K. Derda – mam propozycję, aby przeprowadzić teraz  dyskusję dotyczącą 
punktów 8-15 porzadku obrad, a potem w kolejności głosować uchwały. 
Pan M. Goljanek – większość z tych działek jest już ogrodzona i użytkowana 
przez właścicieli sąsiednich działek. Komisja jednogłośnie przyjęła projekty 
tych uchwał.  
Pan A. Zaręba – miałbym prośbę, aby wydz. inwestycji dokładnie przyjrzał się 
szczególnie działkom narożnym, bo oddanie ich w całości może być niecelowe, 
ze względu na poszerzenie łuków, wiąże się to z bezpieczeństwem ruchu. 
Pan I. Kwieciński – na pewno to zrobimy, dopiero po podjęciu uchwał możemy 
zaangażować środki, sprawdzić. Sama uchwała nie jest zbyciem, potrzebna jest 
cała procedura, która prowadzi do zbycia tych działek. 
Pan T. Szwed – działka związana z ul. Jesienną, czy nie zlikwidowany zostanie 
łącznik z ulicami. 
Pan M. Goljanek – jeśli chodzi o łącznik, to nie jest ta działka, sprawdziliśmy te 
wszystkie aspekty, nie ma możliwości, żeby coś zamknąć. 
Pan K. Derda – zaproponował głosowanie w kolejności następujących po sobie 
uchwał. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
 
Ad. 9) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Na Skraju, opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 175 w obrębie Rybie o pow. 63 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Orzechowej 36. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
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Ad. 10) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Sokolnickiego, opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 449 w obrębie Raszyn 02 o pow. 161 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Sokolnickiego 2. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
 
Ad. 11) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Jesiennej , opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 1256 w obrębie Raszyn 01  o pow. 44 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Jesiennej 29. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
 
Ad. 12) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Jesiennej , opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 1255 w obrębie Raszyn 01  o pow. 212 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Jesiennej 29a. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
 
Ad. 13) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Jesiennej , opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 1254 w obrębie Raszyn 01  o pow.250 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Jesiennej 31. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
Ad. 14) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Na Skraju 67, opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 154 w obrębie Rybie o pow.128 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Na Skraju 67. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
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Ad. 15) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości położonej przy ul. Na Skraju 69, opisanej jako działka 
ewidencyjna nr 151 w obrębie Rybie o pow. 146 m² niezbędnej dla 
poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej 
położonej przy ul. Na Skraju 69. 
 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta jednogłośnie – 10 za. 
 
Ad. 16)  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze przetargu, 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Raszyn, położonej przy ul. 
Waryńskiego 59, opisanej jako działka ewidencyjna nr 449/1 w obrębie 
Nowe Grocholice   o pow. 996 m² uregulowanej w KW 60217.  
 
Pan M. Goljanek – komisja zaopiniowała projekt uchwały głosami – 3 za, 1 
wstrzymujący się. 
Pan K. Derda – wobec braku pytań zaproponował głosowanie. 
Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta głosami 9 za, 1 przeciw. 
 
Ad. 17)  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze przetargu, 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Raszyn, położonej przy ul. 
Długiej, opisanej jako działka ewidencyjna nr 68   w obrębie Łady,   o pow. 
1700 m² uregulowanej w KW VII-127957. 
 
Pan Wójt – prosiłbym radnych o nie wgłębianie się w sprawę i przegłosowanie 
na „nie” uchwały, gdyż budzi kontrowersje, pochylimy się jeszcze raz na tą 
działką. Proszę przyjąć to jako moje stanowisko  w tej sprawie. Być może, 
stanowisko p. Książka ma duże znaczenie, to jest ważny głos, nie 
bagatelizujemy go. Proszę o głosowanie przeciw. 
Pan D. Książek – dziękuję Panu, Panie Wójcie. 
Pan K. Derda – poddała uchwałę pod głosowanie. Uchwała nie została przyjęta 
głosami – 10 przeciw. 
Prosiłbym komisję planowania przestrzennego, aby jeszcze raz przepracowała 
uchwały dot. działek na ul. Długiej, Krótkiej, Cichej i Kościuszki. 
Pan M. Goljanek – na ul. Cichej jest w planie marzeń górka dla dzieci. 
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Ad. 18)  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze przetargu, 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Raszyn, położonej przy 
ul.Kasztanowej, dz. ew. 363 w obrębie Rybie o pow. 612 m2. 
 
Pan M. Goljanek – komisja pozytywnie zaopiniowała uchwałę głosami 2 za,  2 
wstrzymujące się. 
Pan K. Derda – wobec braku pytań zaproponował głosowanie. Uchwała 
poddana pod głosowanie została przyjęta głosami – 9 za, 1 przeciw. 
 
Ad. 19) 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze przetargu, 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Raszyn, położonej przy ul. 
Partyzantów Róg Moniuszki, działka ew. nr 16/3 w obrębie Nowe 
Grocholice  o pow. 715 m2. 
  
Pan M. Goljanek – komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały głosami 2 
za, 2 wstrzymujące się. 
Pan K. Derda – ta działka w poprzedniej kadencji była dana w dzierżawę, więc 
jeżeli jest możliwość sprzedaży to lepiej, bo można ją będzie zabudować. 
Proponuję głosowanie. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 
głosami 9 za, 1 przeciw. 
 
Ad. 20)  
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie, w drodze przetargu, 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Raszyn, położonej przy ul. 
Robotniczej, działka ew. nr 253 w obrębie Nowe Grocholice o pow. 1500 
m2. 
 
Pan K. Derda – wobec braku pytań zaproponował głosowanie. Uchwała 
poddana pod głosowanie została przyjęta głosami – 9 za, 2 przeciw. 
 
Pan D. Książek – ja nie jestem przeciw zbywaniu tych działek, ale prosiłbym 
Pana Wójta, aby szczególnie przy nieruchomościach, żeby dawał pełniejsze 
informacje, czy można sprzedać, czy nie oraz informacje co z tymi pieniędzmi 
ze sprzedaży działek będzie się działo, bo jeżeli to mają być pieniądze 
przeznaczone na wydatki bieżące tzw. przejedzenia, to wolałbym i 
zdecydowanie byłbym przeciwny, żeby tak było. Jeżeli na inwestycje, to jest to 
słuszne. Jeszcze raz dziękuję za odłożenie sprawy sprzedaży działki w Ładach. 
Pan K. Derda – będę się starał wnikliwie informować na bieżąco państwa, które 
działki zostały zbyte i na jaki cel idą pieniądze. 
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Ad. 21) 
Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Raszyn za 
wykonanie budżetu gminy w  roku 2004. 
 
Pan K. Derda – proponuję następująca procedurę w tym punkcie obrad: 

- odczytanie wniosku komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za wykonanie budżetu w 2004 r. 

- odczytanie uchwały Kolegium RIO dot. wniosku komisji rewizyjnej, 
- odczytanie uchwały Kolegium RIO dot. sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy w 2004 r. 
Pani I. Srebrzyńska  odczytała wniosek komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy za wykonanie budżetu gminy w 2004 r., opinię 
RIO w sprawie w/w wniosku.  
Odnosząc się do ostatniego akapitu z uzasadnienia do opinii RIO wyjaśniła, iż 
adnotacja pozytywnie opiniuję przy podpisach członków komisji wzięła się stąd, 
że Pan Tomasz Poręcki, ze względu na to, że nie mógł uczestniczyć w 
posiedzeniu komisji, zapoznał się z wnioskiem i złożył swój podpis na wniosku 
jako pozytywnie opiniujacy, a w protokole z posiedzenia komisji była zawarta 
adnotacja, że głosowanie przebiegło w sposób – 2 za, 1 przeciw. 
Następnie odczytała opinię RIO w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu 
gminy w 2004 r. 
Pan K. Derda – otworzył dyskusję. 
Pan J. Gromek – w sprawie narastających należności największego dłużnika 
IMUZ-u Falenty, chciałbym spytać, czy jest to do ściągnięcia za tej kadencji, 
czy to jest procedura dłuższa. Bo uważam, że środki te mogłaby gmina 
pozyskać, a IMUZ ma możliwości, żeby płacić i można by to spożytkować na 
cele dla całej gminy.  
Pan D. Ksiazek – pozwolę sobie rozdać wykresy i proszę, żeby były one 
dołączone do protokołu. 
To co powiem, może być różnie zinterpretowane, ale kieruje mną troska o naszą 
gminę, naszą małą ojczyznę. Pozwoliłem sobie wykonać te wykresy, które 
obrazują jak kształtowały się wydatki inwestycyjne do wydatków bieżących. 
Niestety w tej kadencji systematycznie maleją wydatki inwestycyjne natomiast 
wzrastają wydatki bieżące. Będzie to na pewno problem następnej kadencji, jak 
redukować wydatki bieżące, żeby wygospodarować środki na inwestycje. Tutaj 
moje obawy są uzasadnione. W tym roku wydaliśmy ok. 7 mln. na inwestycje, 
nie pamiętam takiej kwoty, najmniejsza to było kwota ok. 9 mln. Na pewno to 
niepokoi. Możecie państwo zerknąć, jak się  kształtują dochody w tej kadencji. 
W tym roku mamy nadwyżkę natomiast inwestycje nie wzrosły a wręcz maleją, 
a te pieniądze idą na wydatki bieżące. Czyli one nie wrócą do budżetu gminy. 
Mnie jako radnego bardzo boli fakt, wlekącej się procedury wodociągowej. Nie 
mamy zakończonej budowy SUW. Musieliśmy dokupować wodę i to jest ok. 
300 tys. które musieliśmy wyłożyć z budżetu, a ta woda powinna być z naszych 
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źródeł, a te pieniądze moglibyśmy przeznaczyć na inwestycje. Złożyłem 
interpelację do Wójta, odnośnie wykonania budżetu, pytałem się                     
o ul. Ceramiczną, o chodniki w ul. Wybickiego i Bema, które nie były 
uzgadniane z radą. Z odpowiedzi Wójta wynika, że zostały one zrobione jako 
inwestycje natomiast takiego zapisu nie ma w sprawozdaniu z wykonania 
budżetu, co jest niedobre,. W tamtej kadencji też zwracamy uwagę, że nie 
można tak robić, że rada powinna o tym decydować, że jest to łamanie prawa. 
Oczywiście te chodniki zostały wykonane, więc nie będę się domagał, żeby je 
rozbierać, ale moja prośba do Pana Wójta, aby w takich sytuacjach konsultował 
się z radą i wspólnie podejmował decyzje. Również zadałem pytanie dot. 
Kuriera, bo są jeszcze inne koszty, o których państwo nie wszyscy wiedzą, o 
których do tej pory się nie mówiło, wynikające z umów zleceń za współpracę z 
Kurierem Raszyńskim. Jeszcze jedna sprawa związana z p. radnym Bobowskim. 
Gdzieś tam moje sumienie mówi, że należy to poruszyć, nie należy tego 
chować. Nie jest tajemnicą, że Pan Kazimierz, gdy zdecydowała się wspierać 
Wójta to jego głosowanie odbywa się jakby z automatu. Od tego momentu tj. od 
wiosny 2004 r, nie słyszałem, żeby p. Kazimierz zadawał pytania, odnosił się 
merytorycznie do spraw. 
Pan K. Derda – Panie Darku, to są nieprzyjemnie personalne wycieczki. 
Mówmy merytorycznie do tego o co chodzi. 
Pan D. Książek – to odnosi się do wykonania budżetu, jeżeli Pan 
Przewodniczący zabiera mi głos, to trudno. 
Pan K. derda – ja nie zabieram Panu głosu, tylko proszę się merytorycznie 
odnosić do sprawy, nie wjeżdżanie tam komuś indywidualnie, bo to jest 
niesmaczne. 
Pan D. Książek – jeżeli p. Przewodniczący udziela mi głosu, żebym 
kontynuował, to ja merytorycznie podejdę do sprawy, bo to są pieniądze 
gminne. 
Pan K. Derda – jeżeli nie będzie wycieczek indywidualnych do osób to tak, 
jeżeli są to znosu wycieczki tego typu, że Pan wymienia imiona i nazwiska to 
moim zdaniem jest to oczernianie i jest to obmowa, a nie merytoryczna 
rozmowa. 
Pan D. Ksiażek – to nie jest oczernianie, bo to są fakty, nie mogą być fakty 
oczernianiem kogoś, a to jest związane z budżetem. Pan radny został 
zatrudniony na basenie, to są pieniądze, które idą od podatników. Syn Pana 
radnego również. 
Pan Wójt – chcę powiedzieć, że Pana żona też jest zatrudniona w jednostce 
gminnej i to Panu nie przeszkadza. 
Pan D. Książek – moja żona była zatrudniona, jak jeszcze radnym nie byłem. 
Pan K. Derda – Panie Darku, to jest awanturnicze, do  żadnego celu nie 
prowadzi. Jeżeli ktoś jest zatrudniony gdziekolwiek, to chodzi tylko o to, czy 
jest to zgodne z prawem, czy nie jest. A nie w ten sposób, że jest zatrudniony to 
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pieniądze płyną. Trudno, jest zatrudniony, to trzeba mu zapłacić za to, co 
wykonuje.  
Pan D. Książek – ostatnie zdanie do Pana Panie Kaziu, to już kwestia sumienia 
Pana Panie Kazimierzu. Art. 25 u.s.g. brzmi:”Radny nie może brać udziału w 
głosowaniu w radzie ani w komisji, jeżeli dotyczy ono jego interesu prawnego”. 
Według mnie, zostawiam to sumieniu Pana Kazimierza. Tu jest pewien interes 
prawny i ja mogę tylko prosić, aby Pan nie brał udziału w głosowaniu. 
Pan M. Goljanek – a co Pani Mecenas na to? 
Pani Mecenas – ten art. mówi jedynie o takich sytuacjach, gdzie np. rada 
dokonuje zbycia działki na rzecz danej osoby i ta osoba odnosi korzyść 
majątkową w postaci nabycia tej działki, to w takich sytuacjach radny powinien 
powstrzymać się od głosu. 
Pan K. Derda – prosiłbym, aby Wójt wyjaśnił sprawę tych inwestycji, które nie 
wyszły. 
Pan I. Kwieciński – pierwsze pytanie p. Gromka dot. IMUZ – sprawa jest 
prowadzona przez biuro prawne, postaram się na najbliższej sesji przedstawić 
bliższe informacje na jakim etapie jest sprawa w sądzie. Jeżeli doszłoby do 
jakiejś ugody przed sądem, można by załatwić wcześniej. Natomiast jedyna 
ugoda to gdybyśmy zrezygnowali z roszczeń. Wg mnie nie jest to dopuszczalne, 
byłoby to ze względów ekononomicznych niewłaściwe dla gminy. Może warto 
byłoby spotkać się z komisją budżetu na ten temat, z osobą prowadzącą sprawę, 
mecenasem, i zastanowić się wspólnie jakie kroki podjąć, żeby sprawę 
zakończyć jak najszybciej. Ale do tego trzeba dwóch i potrzebna jest dobra wola 
instytutu w Falentach. Odnośnie wydatków bieżących – jeżeli dokonuje się 
inwestycji wzrastają wydatki bieżące. Jak zostanie wybudowany basen, trzeba 
go obsługiwać i trzeba płacić ludziom, amortyzują się urządzenia, koszty 
wzrastają. Podobna sytuacja jest z kanalizacją, wodociągami. Buduje się tego 
bardzo dużo, nieporównywalnie od lat poprzednich. Trzeba uważać z 
wydatkami w inwestycje, ponieważ wzmożone wydatki na inwestycje powodują 
gwałtowny wzrost wydatków bieżących co może spowodować niewypłacalność 
gminy. W tą pułpkę nie damy się złapać Panie radny. 
Kolejne pytanie, dlaczego wodociągi budowane są tak powoli, dlaczego SUW 
nie jest wybudowany. Omawiane to było na komisji rewizyjnej. Jest problem z 
firmą projektową, ale udaje się krok po kroku projekty uzyskać. Wprowadzony 
jest wodociąg w Jaworowej, będzie w Podolszynie,  na wniosek p. Molaka będą 
wprowadzone środki na budowę dwóch sięgaczy, tak aby większa część 
mieszkańców była podłączona do wodociągu, także mało nam już brakuje, żeby 
połączyć wszystko w pętlę. Odnośnie SUW – sam Pan wie, Panie Książek, że 
inwestycja była wprowadzona w 2003 r., została rozpoczęta i jest realizowana. 
Praktycznie jest prawie gotowa. Zobaczycie państwo jak wygląda prawdziwa 
SUW XXI wieku. Zapłacimy za nią w tym roku. Jeszcze będą wydatki na 
likwidację dwóch ujęć wody, ale to dopiero na jesieni. Odnośnie Kuriera – bo 
padły zarzuty – odsyłam do wyników finansowych ile wpływało z reklam a ile 
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wpływa teraz. W porównaniu można słupki także zrobić, kartki by zabrakło. Ale 
to w wolnej chwili Panu narysuję. Odnośnie prywatnych wycieczek, jest to 
nieetyczne, niemoralne i uważam, że to jest nie na miejscu w tej radzie. 
Odnośnie Sapardu i szczegółów z tym związanych to p. Wójt powie. 
Pan Wójt – państwo radni, szanowni przedstawiciele mediów, chociaż cały czas 
nie wiemy jakich, ale rozumiem, że to nie jest program „Wkręcamy Cię”, ale 
coś poważnego. Ja bardzo chciałem podziękować Przewodniczącemu za te 
słupki. Bo to faktycznie jest laurka dla nas. Rok 1999, 2000, 2001 wydawano 
więcej niż zarabiano. Zadłużano tą gminę. Przejadano pieniądze, których nie 
było. Ja żałuję, że Pan nie przedstawił ile wzrasta dochód gminy, ile my 
spłacamy długów zaciągniętych w poprzedniej kadencji. W ub. r. spłaciliśmy 
1.400 tys. zł kredytu, który została zaciągnięty w ub. kadencji, w wys. ok. 4 mln. 
zł. wtedy, gdy Pan był również radnym. Metoda Gierka, zadłużono gminę. My 
w tej chwili płacimy rachunek za to co robiono w poprzedniej kadencji. Jak 
widać robimy to skutecznie. My musimy te zadłużenia spłacać, czy to nam się 
podoba, czy też nie, mieszkańcy to ocenili, czy to było dobre, czy nie, w 
poprzednich wyborach. Następna kwota, gdybyśmy dodali kwotę, która została 
zabezpieczona ze środków sapardowskich, gmina miała je dostać na inwestycję, 
której globalny koszt wynosił 4,350 tys. zł. Gdybyśmy dodali tą kwotę do 
inwestycji, bylibyśmy na poziomie 2000 r. Byliśmy do tego przygotowani. 
Przetarg został ogłoszony, był wykonawca. Ale ktoś na szczeblu rządowym nie 
zadbał o to, że dla woj. mazowieckiego nie zabezpieczono środków. Musieliśmy 
unieważnić przetarg, przestawiliśmy na mniejsze przetargi i szybko 
uruchomiliśmy inwestycję. 4 m-ce było opóźnienia z tego powodu. Pan na 
kolejną rzecz nie zwrócił uwagi, Pan jest agrotechnikiem więc dobrze Pan wie, 
że kiedy ktoś ma 2 ha, wystarczy mu pług żeby to zaorać, jak ma 6 ha, 
potrzebny mu ciągnik, wtedy wzrastają jego wydatki bieżące. Kiedy ma 20 ha 
musi zatrudnić kogoś do pomocy. Mam nadzieję, że nie wykraczam poza zasady 
ekonimii w dziedzinie agrotechniki. I tak to musi wyglądać. Jeżeli jest ileś 
budów, to musi być kilku inspektorów nadzoru. Szanowni państwo, 
zablokowane 3-miesiące budżetu wynikały z opóźnienia ustawy budżetowej, 
następnie chciałem przypomnieć, że Pan również się przyłożył do tego, żeby 
było gorzej, bo znowu na sesji rozbił Pan budżet, nikt nie wiedział o co chodzi. 
Trzeba było zwoływać następną sesję i poprawiać to co Pan zepsuł, skutecznie. 
Może Pan sobie postawić laurkę za to, udało się Panu wtedy to zrobić. Na 
szczęście więcej razy nie i podziękowano Panu. Pan ma w tym też swój wkład, 
że nastąpiło 2 tygodnie dodatkowego opóźnienia, plus te 3 m-ce. Czyli ¼ roku 
bez budżetu, bez inwestycji. Do tego dodać sapard i do tego na drugą szalę 
stanowisko RIO, które w sposób obiektywny, nie polityczny zaopiniowało 
pozytywnie wykonanie budżetu. Z tym może się Pan zgadzać, lub nie. Może 
Pan głosować przeciw, za, wstrzymać się. RIO wystawiło laurkę za wykonanie. 
Nawet chwaląc pracę rady, bo takiego sprawozdania z wykonania budżetu nie 
było, co zostało zauważone, czego RIO nigdy nie robi. Teraz proszę głosować 
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zgodnie z sumieniem. Chociaż dziwnie wiem jak Pan zagłosuje. Proszę 
głosować za udzieleniem absolutorium za 2004 r. 
Pan D. Książek – Panie Przewodniczący czy mogę ad vocem.  
Pan K. Derda – ale p. Darku, to jest kolejny raz, jak polemika to ma być, to nie 
ma sensu.  
Pan D. Książek – chyba mam prawo do merytorycznego ustosunkowania się do 
wypowiedzi. Naprawdę krótko, nie przekroczę ram czasowych. 
Pan A. Zaręba – Panie Przewodniczący ja mam wniosek formalny. Rozumiem, 
że wniosek formalny mogę złożyć w każdym momencie, mam wniosek 
formalny aby w tym momencie przerwać dyskusję, która w jakiś sposób 
wyczerpuje problem jakim się zajmujemy i przystąpić do głosowania nad 
udzieleniem absolutorium. 
Pan D. Książek – czy pozwala mi Pan Panie przewodniczący. 
Pan K. Derda – jest wniosek formalny, który należy głosować. Kto jest za 
przyjęciem wniosku. Wniosek został przyjęty głosami – 6 za, 1 przeciw, 3 
wstrzymujące się. 
Przystępujemy do głosowania uchwały.  
Po odczytaniu uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta głosami – 9 
za, 1 przeciw.  
Pan Wójt – chciałem podziękować wszystkim za udzielone absolutorium. 
 
Ad. 22) 
Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Raszyn. 
 
Pan I. Kwieciński – nie ma tutaj teraz radnego Hipsza, który zarzucał, że to 
rewaloryzacja, że rozporządzenia nie takie. Chciałbym podkreślić, że to jest 
propozycja p. Wiceprzewodniczącego Gromka. Proponowane wynagrodzenie 
dla Wójta uwzględnia podwyżkę o 6% w stosunku do wynagrodzenia 
ustalonego w 2003 r. To nie jest rewaloryzacja, restrukturyzacja, ani inne słowo 
na „r”. 
Pan J. Gromek – podpisałem to uzasadnienie, ponieważ Przewodniczący jest od 
m-ca i dziwna byłaby sprawa, gdyby Przewodniczący podpisał uzasadnienie 
podwyżki dla Wójta. To wszystko mieści się w widełkach.  
Pan D. Książek – nie rozumiem jednej rzeczy. Pan Kwieciński mówi, że te 6% 
to nie jest żadne uzasadnienie, tylko podwyżka. To jakie jest uzasadnienie do tej 
podwyżki, bo rozumiem, że Przewodniczący podpisał uzasadnienie, które 
zostało przygotowane przez kogoś innego, przez urzędników. Dobrze mówię 
Panie Przewodniczący? 
Pan J. Gromek – jest ustawa, może Pan również w nią popatrzeć. 
Pan D. Książek – ale ustawa nie mówi nic. 
Pan J. Gromek – jest rozporządzenie Ministra Finansów skierowane do Wójtów, 
Burmistrzów i Prezydentów Miast i tu jest nawiązane do punktów, które są w 
uzasadnieniu wymienione. To nie chodzi o rewaloryzację. 
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Pan D. Książek – więc chciałbym usłyszeć uzasadnienie podwyżki o 6%. 
Pan J. Gromek – uzasadnienie masz Pan na odwrocie uchwały. I tam są 
konkretne punkty, przykro mi bardzo, ale jest nawiązanie do aktów prawnych. 
Pan D. Książek – ustawa o pracownikach samorządowych ustala, kto jest a kto 
nie jest pracownikiem samorządowym. Rozporządzenie RM ustala widełki, wg 
których pracownik samorządowy może uzyskiwać wynagrodzenie. Ani 
rozporządzenie ani ustawa nie jest uzasadnieniem do podwyżki. Ustaliliśmy, że 
nie jest to podwyżka z tytułu rewaloryzacji. Jeszcze chcę zauważyć, że jeżeli by 
tak było jak p. Przewodniczący mówi, to w podstawie prawnej projektu 
uchwały, powinna być przywołana ustawa budżetowa, a nie jest. Nie ma, bo to 
nie dotyczy. Pracownik samorządowy nie jest pracownikiem sfery budżetowej. 
Ja chcę usłyszeć jakie jest uzasadnienie podwyżki dla Wójta. 
Pan D. Kuc – uzasadnienie jest takie, że sprawuje urząd swój spełniając 
warunki, które mu się wyznacza. Ja mam odwagę powiedzieć, że będę głosował 
za tą podwyżką, ponieważ Wójtowi się należy tak skromna podwyżka. 
Pan I. Kwieciński – w uzasadnieniu jest jasno napisane, że 2 lata Wójt nie 
otrzymywał żadnej podwyżki. Ponadto zmieniły się przepisy, ponadto 
ustawodawca pozbawił jakichkolwiek nagród, „13” osoby funkcyjne. I Pan 
Przewodniczący Gromek proponuje udzielenie takiej a takiej podwyżki.  
Pan D. Książek – jeśli chodzi o uzasadnienie, to rozumiałbym, że wzrost zadań, 
dobrze wykonany budżet itp. 
Pan K. Derda – rozumiem, że nie zadowala Pana uzasadnienie do tej uchwały.  
Pan D. Książek – bo nie ma uzasadnienia. 
Pan J. Gromek – uzasadnienie jest klarowne, ja go podpisałem i uważam, że jest 
wszystko w porządku. Może Pan swoje stanowisko zająć w głosowaniu, bo rada 
ustala wynagrodzenie Wójtowi.  
Pan I. Kwieciński – nie będziemy się wstydzić wynagrodzeń, nie będziemy się 
wstydzić, że ludzie dostają wynagrodzenia. Tu przetargi wychodzą za 30% 
ceny. Nie ma co się wstydzić, że komuś się należy podwyżka. Tu ludzie ciężko 
pracują po nocach, jak Pan zwrócił uwagę, tak jak Wójt, przychodzi do pracy, 
po pracy jedno spotkanie, drugie i trzecie. Ktoś taktuje to jako przyjemność. A 
gdzie życie rodzinne, to niestety nie jest praca 8 godzin, nie ma tego życia 
rodzinnego. Gdyby Pan na to zwrócił uwagę, to by Pan to zobaczył. 
Pan K. Derda – zamykam dyskusję, przystępujemy do głosowania. Uchwała 
poddana pod głosowanie została przyjęta głosami  – 7 za, 1 przeciw. 
Pan Wójt – chciałem podziękować radnym i docenienie pracy, którą wykonuję. 
Pan D. Książek – Panie Wójcie, nie chciałbym aby Pan się obrażał, że 
głosowałem przeciw, ale chciałbym, żeby Pan zobaczył dobre strony, że jednak 
zostałem, bo jakbym wyszedł, to by nie została podjęta ta uchwała, także myślę, 
że weźmie Pan to pod uwagę.  
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Ad. 23) 
Sprawozdanie Wójta z działalności. 
 
Pan Wójt  Piotr Iwicki przekazał radzie pismo dot. remontu przedszkola, dodał: 
mam nadzieję, że wraz z przekazaniem tego pisma kończy się okres spekulacji, 
skarg w tym temacie. Doniesienie do prokuratury o przekroczeniu uprawnień 
przez Wójta dot. przedszkola, które złożyli p. Chmielewski i Wojtas zostało 
odrzucone jako niezasadne. W ub. tygodniu odbyła się sprawa z powództwa p. 
chmielewskiego i Hipsza o naruszenie dóbr osobistych tych osób, sprawę w I 
instancji wygrałem. 
Pan D. Książek – to nie są sprawy dot. gminy. 
Pan Wójt – a czego. to są radni a ja jestem wójtem. 
Pan D. Książek – Pana osobistych relacji, prosiłbym o sprawozdanie.  
Pan J. Gromek – Panie radny Książek Wójt ma teraz głos. 
Pan Wójt – jak będę miał uzasadnienie do wyroku to przedstawię radzie. 

- realizowane są przetargi – dopięcie wielkiej pętli wodociągowej już 
niedługo. Wszystkie przetargi wywieszone są na tablicy ogłoszeń. 

- ogłoszony został przetarg na bankową obsługę budżetu, 
- otrzymałem oficjalne potwierdzenie, że gmina otrzyma gimbusa, jest to 

swoistego rodzaju dotacja, których w poprzedniej kadencji nie było, 
- kolejną dotację otrzymała gmina z Ministerstwa Kultury na bibliotekę w 

kwocie 200 tys.  
- byliśmy w Ferentino, gdzie podpisane zostało porozumienie pomiędzy 

naszą gmina a miastem Ferentino. Na przełomie maja i czerwca młodzież 
z gimnazjum wyjedzie do Włoch, a pod koniec czerwca przyjadą Włosi 
do nas. W okresie dożynek przyjadą Włosi, aby u nas uroczyście ten akt 
podpisać.  

- dostaliśmy do zaopiniowania wniosek IKEA dot. budowy tej pozostałej 
części centrum. Negatywnie została zaopiniowana ponieważ wystrój i 
wygląd nas nie zadowalał. Reszta w rękach organu wydającego 
pozwolenie na budowę – starostwo. 

- negatywnie wypowiedzieliśmy się wobec likwidacji filii architektury w 
tutejszym urzędzie. 

- pojawiła się propozycja z Francji w sprawie zbliźnienia gmin. 
- odbyło się spotkanie z mieszkańcami w Ładach, na temat planów 

inwestycyjnych i problemów które są w tym terenie. 
- mamy problemy z wykonywanie inwestycji wodociągowych w Jankach, 

podejmiemy decyzję o podzieleniu tego zadania. 
- odbyły się rozmowy z firmą Apsys, w spawie oświetlenia wiaduktu, 

daliśmy im trochę czasu na podjęcie decyzji. 
- nasi pływacy zdobyli wysokie lokaty na zawodach pływackich. 
- odbyło się spotkanie z konserwatorem zabytków dot. wprowadzenia 

strefy ochronnej i ładu architektonicznego, 
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- w przyszłym tygodniu w Raszynie zach. będzie kładziona nawierzchnia 
po robotach kanalizacyjnych, 

- Dzień Dziecka odbędzie się 29 maja. Zrobimy duże wesołe miasteczko, 
zawody straży pożarnych. 

- filia Domu Kultury w Falentach już niedługo zostanie otwarta, zostaną 
tylko zrobione schody p.poż. do sal na piętrze. 

 
Ad. 24) 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan D. Książek – na stronie BIP wyczytałem, że jest przetarg na budowę stacji 
zlewnej w Wypędach, a tego zabrakło w sprawozdaniu; ul. Dworkowa – 
mieszkańcy złożyli stosowne pisma, na które nie otrzymali odpowiedzi i 
czekają; To co było w zeszłym roku z ul. Chopina, Polną powtarza się z ul. 
Wąską, Bliską. Ona są łatane, ale to się rozpada. Pieniądze są wyrzucane w 
błoto.  Dlaczego nie robimy przetargów takich, które nakazywałyby 
odtworzenie całej nawierzchni. Byłoby to tańsze niż łatanie dziur.  
Pan Wójt – sprawa ul. Dworkowej jest konsultowana z mieszkańcami, gdy 
będzie uregulowany stan prawny ulicy będzie można inwestować.  
Tam gdzie nie można łatać będzie robiona cała nawierzchnia ale po ułożeniu się 
rur. Koncepcja kanalizacji jest już dawno zrobiona. 
Pan D. Książek – a kiedy Pan przekaże do rady? 
Pan Wójt – jeżeli sobie radni życzą, to w każdej chwili. 
Pan D. Książek – już w ub. roku o tym była mowa. To jest tak ważne, 
fundamentalne do istnienia i działania gminy, że nie trzeba się pytać radnych 
tylko przekazać i tyle. 
Pan I. Kwieciński – koncepcja była na koniec ub. roku ukończona, były jakieś 
drobne poprawki. Z tego co wiem, to p. Naczelnik próbował kilkakrotnie 
przekazać do rady, ale bez jakiegokolwiek odzewu. Jeżeli jest taka potrzeba, 
żeby to zrobić w tej chwili, to jak najszybciej to zrobimy. Nie ma najmniejszego 
problemu. 
Pan D. Książek – ale czy to nie będzie za późno.  
Pan J. Gromek – czy p. radny jest przeciw kanalizacji, o co chodzi, koncepcja 
jest w urzędzie. 
Pan D. Książek – chodzi o pewną zasadę. 
Pan J. Gromek – żeby koncepcję przedstawiono radzie i dopiero potem przetarg 
ogłaszać? 
Pan Wójt – a to jest dosyć ciekawe, bo ani ustawa o zamówieniach publicznych 
ani zdrowa logika nie nakazują przedstawiania komuś, kto nie ma wydawać 
opinii,  do zaopiniowania tej koncepcji. Bo ja rozumiem, że mógłbym dać to 
inżynierowi, biegłemu w sprawach kanalizacji, inwestycji infrastruktury 
technicznej, który mógłby coś powiedzieć, bo jak tutaj siedzimy to niewiele 
osób posiada takie kompetencje. 
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Pan D. Książek – ma Pan rację, ale chyba zależy Panu na ty, żeby radni, 
mieszkańcy wyrażali swoją opinię. 
Pan J. Gromek – ale zawsze Pan może o to poprosić. 
Pan D. Książek – prosiłem. 
 
Ad. 25)  
Sprawy różne.  
Pan Z. Molak – chciałbym przypomnieć o ul. Długiej, tam są straszne dziury, to 
jest droga powiatowa, może by Pan Wójt wpłynął na powiat. 
Pan Wójt – jesteśmy w stałym kontakcie z powiatem, lada dzień zostanie 
rozstrzygnięty przetarg w powiecie na budowę dróg. 
Pan M. Goljanek – na jakim etapie jest budowa kanalizacji na II części 
ul.Cichej. 
Pan I. Kwieciński – sprawdzimy to i udzielimy odpowiedzi w formie pisemnej 
na następnej sesji lub jeszcze wcześniej. 
Pan R. Kowalczyk – chciałbym podziękować za wzorowo przeprowadzoną 
akcje sprzątania, kontenery były wymieniane na bieżąco i sprzątano wokół nich. 
Serdeczne podziękowania dla p. Bieńkowskiego. 
Pan I. Kwieciński – dziękuję, uważam, że jest coraz czyściej, wymaga to 
większej pracy, ale dołożymy wszelkiej staranności aby było jeszcze czyściej. 
Pan D. Kuc – prośba o dwa progi zwalniające na ul. Sadowej.  
Pan I. Kwieciński – postaramy się to zrobić, zaraz się tym zajmiemy. 
Pan M. Goljanek – na jakim etapie jest sprawa przetargu na oczyszczanie całej 
gminy z nieczystości stałych. Takie kiedyś były plany. 
Pan Wójt – to może być wprowadzone na podstawie referendum lokalnego, bo 
to wprowadza opłatę dodatkową dla mieszkańców. Ustawa jest w sejmie 
przygotowywana. Można zobligować komisję do wystosowania pisma do 
mieszkańców o posiadanie umów. Musielibyśmy sztab ludzi zatrudnić, aby to 
sprawdzić. 
Pan M. Goljanek – prosiłbym o sprawdzenie, kto podłączony jest do kanalizacji 
deszczowej z szambem. 
Pan Wójt – to jest niezmiernie trudne, tak jak powiedziałem, powinno być to 
kompleksowo załatwione poprzez budowę kanalizacji. 
 
Ad. 26) 
Zamknięcie obrad. 
Pan J. Gromek – wobec  braku pytań zamknął obrady LI Sesji Rady Gminy w 
dniu 28 kwietnia 2005 r. 
 
Protokołowała: 
Irena Srebrzyńska 
  
 


